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ZAPISNIK

sa 108. sjednice Vijeia Hrvatske komore medicifskih sestara (u daljnjem tekstu: Komora)
odrZane 17. veljade 2020. godine si podetkom u X1.00 sati u prostorijama Hrvatske komore
medicinskih sestara, Maksimirsk a l17/2, Zagrelb sa sfiedeiim

Dnevnim redom:

1. Usvajanje zapisnika sa 106. sjednice Vijeda {fVIS - u prilogu,
2. Izvje5ie agencije za odnose s.javno5du (prezeirtacija euadrans),
3. Ugovor s agencijom za. odnose s javnoS(iu zaL020. godinu,
4. Izvje5ie o koriStenju prostora za bolesne, medfcins;ke sestre,

5. Nacr:t Pravilnika o norrnativima i standardimalza obavljanje zdravstvene djelatnosli,
6. Prijedlog Pravilnika o izmjenama i dopunama Pravilnika o dodatnom usavrSavaniu

medicinskih sestara - rezultati savjetovanj a sd, zainteresiranom javnosiu,
7. Zakonodavni postupak,

8. Razno.

Nazodan je2l dlan Vijeia.
Dnevni recl.je jednoglasno usvojen.

Ad 1)
Usvajanje zapisnika sa 106. sjednice Vijeda HKM$

Zapisnik sa 106. sjednice Vijeria FIKI\4S jednoglasno jje ursvojen.

Ad 2)
Izvje56e agencije za odnose s javnoiidu
Aleksandra Kolarii prezentiralaje izvjesie o rdnosirlga s.javno5iu u2019. godini. Zl,vonimir
Pardina predloZio je da se na ra,eb stranici otvori ,,Kut[k za medije" gdje ie se sustavno
objavljivati medijske objave vezane uz HKMS. RuZa Uremovii rekla je kako je na lrlarodnom
radiju bio neugodannapad na medicinsku sestru na kOji nitko nije reagirao. Aleksandra Kolarid.je
pojasnila kako ne postoji clipping zarudio i tele'viziju pa se ne ntoLe reagirati na objave zakoje
se ne zna.



L tl

Taj problem ostat ie za rjeSavanj e i u2020. godini.
Aleksandra Kolarii pozvala j<: sve da joj se jave
medije.
Izvj e5ie j e .j ednoglasno usvoj r:no,

Ad3)
Ugovor s agencijom za odnose s javno5iu 2u2020
Predsjednik je izvijestio o tome da je ugovor isti
12.500 Kuna. Smatra da ugovor treba produljiti,
gdje se agencija moZe ukljudil.i u sve aktivnosti koje
bi se trebale medijski popratiti, ne samo u Zagrel
dostavljaju obavijesti o aktivnostima koje ie se
clipping i za radio i televizijuL, odgovoreno je da to
kako se ugovor potpisuje na p;odi5njoj osnovi i
bez dodatka za clipping za radio i televiziiu. Zvonj
se puno radilo i da ima toliko puno objava, iako ih
Cecilija Rotim rekla je kako ;ie bilo jako malo novi
Dana sestrinstva pro5le godine za Sto odgovornom
nlje dovoljno angaLirala, z.bog dega su nnedic
obavje5tavale novinare i same dogo'rrarale gosLovan
ove godine biti drugadije, te smatra cla je to ne1;ati
da bi agencija odradila posao ako jo.j se da za<latak.
podruZnica trebaju vi5e aktivirati i sami iaviti
BlaZenka Sl.unja rekla je da novinari sami idu s viies
bez potrebe za PR-om. Navelar je primjer vijesti o
novinari objavljivali,beztruda agencije. Misli da je
za kolidinu rada i, prema rrrjenom mi5ljenju, ne
komunikacijski tedaj odrLan za dlano.rje Vijeia HK
na cijenu od dvadesetak tisuier Kuna, osobito u
koje je ona pohadala. Misli da je agencija za od
sludaju srnatra da je premal<l dobi.,zenog za previ
BlaZenkom Stunjom, jer prerna izvje5iu se tiini
Aleksijevii pita Sto znadi previ5e, a Sto premalo i mo
je 2000 Eura previ5e i da toliko ne plaiaju ni velike
Predsjednik je rekao kako su se prikupljale pon
Dodao je kako, u sludaju da se ne angaLira
mogudnost da priopienja koja budu poslana neie bi
Predsjednik smatra da se agenciju moZe viSe iskori
materijala, l3ojan Bakii predlaLe da se da viiie te
Cecilija Rotim se slaZe da je agencija za odnose s j
da vidi kako je nastao veliki pomak od podetka
vidljivost. R.ekla je kako je ve6 godinama u Vij
radom s agencijom. Predsjednica Vije6a zakljudila
potrebna, samo je pitanje odgovara li Komori
Pitanjeje takoder treba li traLiti druge ponude, Sto ie
moZe li se ugovor produljiti z:a mjesec ili dva s

agenciju za odnose s javno5du koja se

ilju nad n kojq su gami
I godi5njc evelika s]vota
tako vel matra dd j.



natjedaj. Predsjednik je odgovorio drr je ugovor na
da se ugovor produZi za ovu g;odinu, a da se za sli
predlaZe da se o natiedaju razmiSlja za idldu
godi5njoj razini. Predsjednik je nag5lasio kako se
prija5njih godina i kako se cij,3ns nijr: mijenjalaL. Boj
nade neku femu koju 6e se pl,rsirati r.r medije. preds.

u kojima stoji Sto sve agencija radi za HKMS.
vijesti iz podruLnica kako bi agencijra mogla nzrprav
ureda Komore, jer predsjednik mora biti upuLien
kontrolirati i upravljati njima, Preds.jednik je rekao
nekoliko mjeseci. Bojan Bakiri predlaZe da se iritraZi
usporedbi s Flrvatskom i smatrra kako bi to bio z:anim
Predsjednica Vije6a rekla je da predsjednici podruZ
svojih Lupanija i da ih o tome treba obavijestiti. Vij
i televizijske objave, o demu ie predsjednik pitati
izgubilo rnnogo vremena ako bi se sada angaLiral
upuiena u rad Kornore, a novoj agenciji bi trebalo
rekao do predstoji godina dana u kqjoj se moZe v
Pardina srnatra da se i sami dleLnovi Vijeia trebaju vi
Ugovor j e j ednoglasno usvoj en.

Ad4)
Izvje5de o kori5tenju prostora za bolesne meclici
Mladen SamardZija dodatno je pojasnio izvjesie o k
treba ponoviti obavijest o prostoru. Sandro Vidrnanii
istakne obavijest o prostoru. Zvonimir Pardina predla
mogu koristiti i majke bolesne djece, a ne samo
podsjetio da se Pravilnik odnorsi samo na dlanove
ogla5avati. Bojan Bakii je predloZio da se u pravilni
dlanovi, odgovoreno je da bi g,a u tornL sludaju mogli
Vijeia zarnolila je sve dlanove Vijeda i predsjednike
moguinosti kori5tenja prostoral. Zvonimir Pardina bo
Sto i sa Zakladom, odnosno dadeizgubiti svoju svrh
ponudom osiguranja. Predsjednikje rekao da ie se
IzvjeS6e je jednoglasno usvojeno. Vijede predlaize da
mijenjanja pravilnika te da se obavijerst objavi na we

Ads)
Nacrt Pravilnika o normativiima i stand ardima za
Mladen Samardlijapodsjetio je da su svi mailorn
podsjetila je da u primjedbama stoje prijedlozi za
magistara sestrinstva i diplomiranih medicinskih
Nevenka Ivek rekla je da su njegovatelji manji probl
promjene Fravilnika odnose samo na rnjegovatel.jie, a
Pita se za5to se Pravilnik mijenja ako njegovatelji ni
djelatnosti, jer se potrebe mogu mijeniati nara,,znim
njegovatelji s jednog odjela rasporede na drugi, r;ukl

iiinjoj rrrzini. Agneza Aleksijevii predlaZe
razmi5lja o natjedaju. Agneza Af eksiJ evii

leti hode li agencija dobro raditi. Zvonfmir

sestre
i5ternju prostora. Predsjednik je rekbo d
predlaZe se da se na web stranici pose

da se Pravilnik dopuni u smislu db ga
medicinske sestre. Predsjednik je
, Zakljudeno je da prostor treba viSe

inu, buduii da se ovaj ugovor sklap[ na
i o istom ugovoru o kojem se glasflo i
Biakii predloZio je da Vijeie svaki m
niica Vijeia proditala je iz Ugovora s

,A'leksijevii rekla je kako je potrqbno
i olrjavu. Naglasila je da sve treba iii
sve Sto se dogada i da informaqije

rnisli kako se vidi pobolj5anje u
ko su druge zemlje regulirale sestiins

iiv dlanak zaobjavu. 
I

ica trebaju biti zaduLeni za slanje vije$i iz
iiv dlanak zaobjavu.

predlaZe da se u clipping uvrste i rad[lske
nciju. Ivica RaZnjevii smatra kako $i se

no,/a agencija, buduii da je postojeialvei
merna da se dobro informira. Predsjednik je
eti hode li agenciia dobro raditi. Zvon[mir

samo definira da prostor mogu koristit
ristiti i oni koji nisu bolesni. Predsljedn

Lnicar da vi5e obavje5tavaju dlanov
se da se s prostorom ne bi dogodilo i
PredlaZe da se obavijest Salje zajedno

i obavijest slati svim kanalima;
rravna sluZba razmisli o moguinosti
straLnici i r.r Plavom fokusu.

,ba'vljanje zdravstvene djelatnostl
li primjedbe. Predsjednica Vijeia

Lje broja medicinskih sestara i u

u ovom Pravilniku te ne bi htiela da
se ne uvaZe primjedbe Vijeia HKMS.

zdravstveni radnici i za5to se oni veZu
ielima, Sto 6e otei.ati mogudnost da se
no potrebama. Takoder smatra da sb

'jihou



moraju uvesti diplomirane sestre i miagistre sesLri
prehrane takocler vaLne, a nisu propisane u pravilnik
Zvonimir Pardina rekao j e da .ie dobar podetak, ali
Boji se da rrjegovatelji ulaze u podrurije zdravstvene
Ivek misli da njegovatelje tretra regulirati posebnim
njegovatelj, vei pomodni radnik ili bolnidar. AS5neza
podeti. Zvonimir Pardina predlaZe da se, ukoliko prir
u medije. Bojan Bakii smatra da 6e rnjegovatedi biti
te predlaLe da se to matematidki bolje izraduna. pred
bolesnika. Agneza Aleks ij evi(i rekla.ji e da j e przvi lni
reagirao, atreba od nekud podeti.
Predsjednica Vije6a rekla je kr,rko ju ljuti Sto se
Smatra da se treba po5tivati hijerarhijska struktura.
promjene. Zvonimir Pardina predlaLe da strudne
sestara prema kategorizaciji bolesnika. predsjednik j
svoje prijedloge, ali to nisu udinile. Zvonimir pardi
rokovi. RuZa Uremovii rekla je kako su u njerroj
izmedu njegovatelja i medicinskih sestara mala,
dobro to Sto se ne smanjuje brrrj sestara nauStrb nje
sukladno njihovom Skolovanju. Silvana Dekovid rekl
analalost ima mnogo vi5e starijih osoba nego mladi
PredlaZe se da se dodaju primjedbe Nevenke Ivek,
Povjerenstva zabolnidku djelatnost i da se sve obiedi

Ad6)
Prijedlog Pravilnika o izmjernama i dopunarna
medicinskih sestara - reztltati savjetovan ja sa za
Mladen SamardZija pojasnio je kako r"r javnoj rasprav
jednoglasno usvojen.

Ad7)
Zakonodavni postupak
Mladen SamardZija pojasnio je tko su ovla5teni predl
Hrvatskom saboru, klubovi zasitupnika i radna tijela
Komora to nije, zbog (,egatreba imati potporu j
daljnji postupak koji se odvija nakon Sto prijedlog za
pojasnio postupak izmjene Direktive EU, odnosno pr
Europska komisija, a za drugo drLava dlanica treba

Ad8)
Razno
Cecilija Rotim prenijela je pitanja sa sastanka l
pitanje imovine Komore potaknuto sastankom glavni
se prijaSnji sastanci glavnih sesitara odrZavali u dv
postavljeno pitanje o vlasniStvu nad prostorom u
dlanovima lzvrSnog odbora kallo je prostor na katu p
saznanjima u upotrebi, bududi ,Ca su se tamo odrZaval sastanci itedajevi u organizaciji

a. Riekla je kako su djelatnosti di5ienia i

;toji moguinost da se primjedbe ne uvi
jege i da treba izmijeniti naziv. Neven
ravilnikorn. Ne slaZe se da naziv bude
Aleksijevii takoder smatra da negdje
rjed' u tom sludaitled u tom slud4ju i:
od tr i 15,20 ili 30 p,

rjedr je kategorizacij
iza.Sao 2004. i da do sada nitko niie

od dna, a nema visokoobrazovanih
ijei,o se tr<>ba angaLirati natome da Se

naprave prijedlog broj a medicindkih
rekao kako je pozvao udruge da dostav
predlaZe rJa se poziv ponovi i daju se
rovi ukimrte njegovateljice, jer je rzizli
se c)na bojii. Predsjednik je rekao da je

ate>lja, a rnziv njegovatelj definiran je
je da zapo5ljavanje njegovatelja voi k
Sto 6e bitirproblem.
j erenstvaL za primarnu zdravstvenu
i ter objavi na E-savjetovanju.

ilnika o dodatnom usavr5avanju
teresiranom javno56u
nijr: bilo primjedbi. Prijedlog Pravilni

zakona- Vlada, zastupnik u
rvatskog srabora (Odbori i slidno), a
od rcvla5tenih predlagada. Pojasnio je i
ona docle u Hrvatski sabor. Takoder ie
ogzL (anek.sa) Direktive. Prvo radi samo
vijestiti Iiuropsku komisiju.

oclbora svoj e podru Lnice. Postavlj eno
sestara odrZanim na Kaptolu, budubi d
i na La5dinskoj cesti. Zbogtoga je
nskoj. Cecilija Rotim odgovorila je

a da je prostor u podrumu, po njen



podruZnice. Drugo pitanje bilo je vez:anouzZalkladu
ukinuta i hoie li biti ponovo pokrenuta. Zato pitanj
pomoiu starih zapisnika sa sjerdnica Vijeia na koji
vezano uz financijski plan zal<oji se zna da ga do
objavljen na web stranici. Pojr;rvilo se i pitanje veza
Komora planira raditi na strudnom podrudju - trrostoj
strudnih knjiga i slidno.
Pitanje koje je bilo najvaZnije je pitarrje dlanarina, S{ie su se dlanovi pitali za5to svi imaju is
prava, ali ne i obveze pri demu su se dlanovi IzvrSno$ odborz pozivali naZakon o diskrimin
Pitalo se zbog dega magistra sestrinst.va pla6a veiu df anarrinu od medicinske sestre sa sredni
strudnom spremom ako obje irnaju lir;encu i u tom sqhislu u svi isti, a ipak postoji razlikau
pladanju dlanarine. Cecilija Rotim rekla je kako, ona
iznos dlanarine. Smatra da je to pitanje o kojem trebf odludivati SkupStina Komore pa takav
prijedlog lzvrSni odbor treba uputiti likup5tini. tCstal{ pitrnnja bila su yezanauzradKomcjre,
na primjer o pogodnostima koje Kornora nudi i slidn$. Nil to se odgovor moZe prona6i nd we
stranici i ako ce sve biti transprslsnlno nede biti problpma. Rekla je kako se na ova pitanja
odgovoriti i na sljededoj sjednici Vijer6a. Predsjednik je predloZio da odgovori odmah.
Predsjednik je izvijestio o sastanku glavnih sestara zdravstvenih ustanova (bolnica. domdva
_J--^__I:_zdravlja i zavoda zahitnu meclicinu). Sastanak ie
buduii da.je 80 sudionika potvrdilo dolazak, a toliki froj ne stane u prostor u LaSdinskoj. Na
prijaSnjim sastancima glavnih sestara bilo je marnje s{dionika, buduii da su pozivane odvol
glavne sestre bolnica, domova zdravl.jaizavodazahltnumedicinu. Na sastanku je dogovoren
se odrZi simpozij ili konferencija za glavne sestre gdjp 6e se modi izmijeniti iskustva i dobra
praksa i gdje 6e se moii ruzgovaruti o vaZnim temam[ kroz okrugle stolove. Njegova ideja je
se zapodetek organizira jednodnevni simpozij, te daJednom godi5nje bude sastanak i nakon
simpozij gdje ie se na istom nrjestu nadi sve glavne spstre. Planira se da simpozij organizira
Komora, a joS 6e se razmisliti o minirnalnoj kotizaciji. Za.mi5ljeno je da bude tri bloka: zdjed
dro, dio zaprimarnu zdravstvenu zaStitu i dio za bolnldki sustav.
Rekao je da je prostor u La5dinskoj u podrumu r"r vlasfiri5t,,ru Kornore.
Predsjednik je rekao kako se o dlanarinama vei govo{ilo ;na Vijedu u pro5lom sazivu te da se
mois i dalie razmlSljati o tome da dlanarina bude fiklna. 'Iada je prosjek bio oko 32 Kuno, a
je 38 Kuna. MoZda se rtoZe razmi5ljati da dlanarina fude fiksno 40 Kuna. Fiksnu dlanarinu
Hrvatska lijednidka komora i Komora sanitarnih inLi\jera. Brankica Ividinec reklaje kakq je
Komori dentalne medicine fikr;na dlanarina zatim 15p0 K.una godi5nje Sto smatra previsokim
iznosom. Predsjednik je rekao kako je dlanarina u Hrtatsl<oj lijerdnidkoj komori fiksna
prvenstveno zato Sto su Zeljeli platiti ,Jopunsko osigu{anje i regulirati lijednike koji su u nri
ajoS uvijek rade. Sada5nji je nadin solidaran, iako
da svi imaju ista prava i obvez,e . PredlaLe da Vije6e
dlanarine, iako je sadaSnji oblilk solidarniji. Zvorrimir
najbolje rje5enje iako ima pitarrja o plaianju do6runskpg osiguranja i dlanarini i u njegovoj
podruZnici.
Mladen SamardZija je napomenuo kako se imovinski
za djedje vrtide te smatra da dlanarina nije diskrimina
neka medicinska sestra koja pla6a manju dlanarinu i(aju isti Registar, Odobrenje ,nadzor',,
Predsjednik je postavio pitanje o tome Sto ie se dogo{iti eko se fiksna dlanarina bude mol,ala
povisiti, budu6i da 0,4%o prati sive promjene u rastu cijena. Mladen SamardZija rekao je kdko
Hrvatska lijednidka komora koja ima fiksne dlanarine ide u ovr5ne postupke ako se dlanarina

odrrosno pitalo se zbog dega je Za\lada
dogovoreno da ie se odgovor dati

se o tome odludivalo. Tre6e pitanjq bil
Skup5tina Komore, a koji je javno
uzplan rada Komore, odnosno o tgme
li radne skupine, planira li se izdavanj

o kao pomo6nica ravnatelja plaia

u Nadbiskupijskom pastoralnom cen

5'i mogudnost da se to promijeni u sm
notri moguinost uvodenja fiksne

ina snratra da je 0,4o/o od bruto il

s primjenjuje u vedini plalanjq,
. Ceciilija Rotim rekla je kako i ona



pla6a. Ivica RaZnjevid rekaoje kako se sve plada
slidno, prema solidarnom sustavu.
Zvonimir Pardina pitao.je Sto je s portporama za S

da su obracleni i isplaceni svi zahtjevi do veljade 201
i dati Vijeiu Pravilnik na izmjene i dopune, nalcon
raspolagati ako se uzme u obz:ir broj medicinskih
izmijeniti u ovoj godini kako se ne bi dogadalo da d
smatra da svim bolesnim sestrama trroba dodijelliti
Pravilniku i da se ta naknada treba vratiti osiguranj
Predsjednik je rekao kako, ako bi se plaialo osisu
Naglasio.f e kako se osiguranil< moZe naplatiti samo i
Komore ne ovisi niti o jednoj polici. Treba uzeti u o
minimalna. PredlaZe da se razmisli o buduiim poli
pregovorirna s PBZ-om pokuiiati dogovoriti i pll
Ivica RaZnjevii podsjetio je dra ie svota za Skolovani
bolesne, Predsjednica Vijeia podsjetila je da treba
potpore za Skolovanje kako ner bi do5lo do aninLozit
realizacija rada Zaklade nije bila kako treba. Sntatra
trebaruzmisliti o svemu, a osobito o tome da treba
Komore ili barem veiini dlanova. Zalkljudeno je kak
Jelena Kitanovii rekla kako je, ona sa,ma platila Skol
boljeg imovinskog stanja. Bojan Bakii predla:Ze da
da se medicinske sestre ne mogu prijavljivati cijelu
Agneza Aleksijevi6 predloZila je da se na sljedeioj s

Predsjednica Vijeia najavila jt: da ie sljedeia sjedni

Sjednicaje zavr5ila s radom u 13.10 sati.

Zapisnik vodila:

Anastazij a S ori i Urani i

ma, Najavio je da ie u daljnjim

uvr;de rol<zaprijavu, npr. jedan
rru.
nici sjedi

Vijeia biti

porez, mirovinsko osigu

rjete zabolesti. Predsjednik je qdgo
. Planira se akumulirati sredstva o*e
se vidi s kojom svotom se moZe godi
ra koje podnose zahtiev. Pravilnikl
jela bude nepravedna. Zvonimir phrdi

Misli da su kriteriji prestrogi u
Misli da ne treba stalno mijenjati pravil
e, ne bi bilo sredstava za Skolovanib.
je<lne police, a naknada zabolestiz..
ir rJa je polica koju je Komora pla(ala

osiguranja od profesionalne odgol
dobiti nakon Sto se oduzme svotaLa
ir;liti o broju dlanova koji 6e korigtiti
Predsjednica Vijeia podsjetila je da

)flo
ine

6'e zahtjeva za Skolovanje biti sve vi
r dati ravnopravno svim dlanovima

ie to biti tema za sljedeie sjednice Vij
an-ie, a potporu su dobile kolegice pu

u krug, bez stolova.
krajem oZujka.

.Predsj ednic a Y ijeca Komore :

irra Fri5di6, magistra sestrinstva


